
HÄRKÄTIEN 08.01.24
YMPÄRISTÖNSUOJELUYHDISTYS r.y.

TOIMINTAKERTOMUS 2023       

Yhdistyksen toimintavuosi 2023 oli ensimmäinen toimintavuosi uuden 
puheenjohtajan Risto Elon johdossa.

Jäsenasiat
Yhdistyksen jäsenmäärä on lähes kaksinkertaistunut 149 jäseneen. 
Tähän on syynä kesäinen jäsenhankintaretki Seilin saarelle ja Loimaan, Marttilan ja 
Koski Tl kuntien liitos yhdistykseemme.

Tapahtumat ja muut aktiviteetit

28.2. V-S piirin kevätkokous Nousiaisissa. Mukana oli yhdistyksen edustaja Risto 
Elo.

14.4. Yhdistys osallistui Miljoona roskapussia kampanjaan.
27.4. Yhdistys järjesti linnunpönttötalkoot Tarvasjoella, jossa osallistujia oli 10.
28.5. Nautelankosken linturetki Arto Kalliolan johdolla. Osallistujia oli 40.
28.6. Niittotalkoot Annantuvalla. Osallistujia 6.
5.7.   Niitotalkoot Nautelankoskella, osallistujia oli parisenkymmentä ja sää 

suosi talkoolaisia. Kahvin ja välipalan ohessa oli luontoaiheisia 
keskusteluja. Lopuksi oltiin savusaunassa sotaveteraanien saunalla ja uitiin 
lammessa.

25.7. Jättibalsamitalkoot Paimionjokiyhdistyksen johdolla. Jo toisena vuotena 
poistettiin Tarvasjoen yläjuoksulta jättibalsamia ja sillä on positiivinen  
vaikutus kasvuston vähenemiseen. Alueen tilallisen emäntä tarjosi 
hyvää lohikeittoa.

26.8. Yhdistyksen kesä- ja jäsenhankintaretki Seilin saareen järjestettiin 
kesäisessä ja aurinkoisessa säässä. Retkellä tutustuttiin mm. 
Rymättylään, Seilin ex-leprasairaalaan, jossa nautimme 
lounaan. Yhdistyksellä oli oppaana saaristo-opas biologi Anssi Junnila. 
Lopuksi vierailimme Nauvossa ja Paraisten kalkkikivikaivoksella.

Elo-syyskuussa Pidettiin viisi sieniretkeä 4h yhdistyksen kanssa. Ismo 
Saloranta edusti yhdistystä retkillä.

1.11. Suomen Luonnonsuojeluliiton kultainen ansiomerkki luovutettiin 
yhdistyksen pitkäaikaiselle jäsenelle Anita Jungarille. Sen luovutti V-S 
piiristä Hannu Klemola. 

11.12. Anita Jungar edusti yhdistystä Nautelankoskisäätiön kokouksessa.
15.12.Suomen Luonnonsuojeluliiton 85-vuotis juhlaseminaari Helsingissä. 

Tilaisuudessa olivat kutsuttuna piirien ja yhdistysten puheenjohtajat 
sekä muut liiton yhteistyökumppanit. Seminaarissa puhujina mm. 
ympäristöministeri Kai Mykkänen ja korkeimman hallinto-oikeuden 
presidentti Kari Kuusniemi.



Keväällä otimme kantaa Tarvasjoen Rahkasuolla olevaan jätemaan kierrätysasemaan.
Hallinto-oikeus totesi sen laittomaksi.

Kesällä toimitimme Liedon ympäristötoimelle tiedon Tyllin teollisuusalueen 
välinpitämättömästä ympäristön roskaamisesta.

Syksyllä vaikutimme Janina Saaren avulla Vanhalinnan vanhojen metsien hakkuisiin 
ja säätiö luopui siitä vapaaehtoisesti keskusteluilla.

Avustukset
Liedon kaupunki antoi yhdistysavustusta 400 € ja V-S piiri 600 €.

Kokoukset
Hallitus kokoontui kaksi kertaa ja yhdistyksen kokouksia oli kaksi.

Tiedotus
Tiedotusta parannettiin perustamalla yhdistykselle Facebook sivu,  www-sivusto ja 
hallituksen WhatsApp.


